

USEDATA ဘာတွေလုပ်ဆောင်နေသလဲ။

USEDATA အနေဖြင့် မြန်မာ့တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအချက်အလက်များနှင့် ပတ်သက်သည့် လွယ်ကူစွာလမ်းလှမ်းမှု အသုံးပြုနိုင်မည့် အွန်လိုင်းပေါ်တယ်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် အစောပိုင်း ကာလတွင် စတင်ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်နိုင်ရန် သတ်မှတ်ထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ယေဘုယျ သတင်းအချက်အလက်များကို ဖော်ပြထားမည်ဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ နှင့်ဆက်စပ်သော နိုင်ငံတွင်းအဓိကပြဿနာကိစ္စရပ် အများအပြားကိုလည်း တင်ဆက်ထားမည် ဖြစ်သည်။



MEITI အစီရင်ခံစာ ကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် EITI စံနှုန်းများကို ပြည့်မီစေရန် အတွက် လိုက်နာခြင်းဆည်းရမည့်လိုအပ်ချက်များ၊ အဆိုပါလိုအပ်ချက်များကို ပြည့်မီအောင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လက်ရှိအချိန်ထိ တိုးတက်မှုအနေအထားများအပြင် ပထမ အစီရင်ခံစာတွင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သော အချက်အလက်များထဲမှ အရေးကြီးသည့် အချက်အလက်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြထားသည့်အပြင် MEITI အကြောင်းကို ဖော်ပြထားသည်။



နစ်နာမှုဖြေရှင်းရေးယန္တရားများ ကဏ္ဍတွင် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအမျိုးမျိုးတို့အတွက် မည်သို့သော နစ်နာမှုဖြေရှင်းရေးယန္တရားများ ရှိသည်၊ ၎င်းတို့ကို မည်သို့အသုံးပြုနိုင်သည် စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်း အချက်အလက်များကို ဖော်ပြထားမည်ဖြစ်ပါသည်။



သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုရေးထိရောက်မှု လေ့လာဆန်းစစ်ချက်များ (ESIA) ကဏ္ဍတွင် မည်သည့်ကုမ္ပဏီများက ESIA များကို လုပ်ကိုင်ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်သည်ကို အကျဉ်းဖော်ပြမည်ဖြစ်ပြီး နှိုင်းယှဉ်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းဆိုင်ရာ သဘာဝ များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြထားမည် ဖြစ်သည်။



ပြဌာန်းထားသည့်ဥပဒေများ ကဏ္ဍတွင် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လိုင်စင်ထုတ်ပေးမှုများ၊ ESIAများ၊ လူမှုရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ မည်သို့သော အမျိုးသားရေးမူဝါဒများ၊ ဥပဒေအရလိုအပ်ချက်များရှိသည် ဆိုသည်ကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြ ထားမည်ဖြစ်သည်။



အစိုးရအဖွဲ့များ ကဏ္ဍတွင် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့များကိုဖော်ပြထားမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ ယေဘုယျတရားဝင် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ၊ တာဝန်နှင့်ဝတ္တရားများအပြင် အဖွဲ့ဝင်များကိုပါ ကောက်နုတ်ဖော်ပြ ထားမည်ဖြစ်သည်။



တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်သောပဋိပက္ခနေရာများ ကဏ္ဍတွင် တူးဖော်ရေး လုပ်ငန်းတည်ရှိရာ ဒေသများရှိ ပဋိပက္ခနေရာများနှင့် စစ်တပ်ချထားသည့်ဒေသ များကို ထုတ်နုတ်တင်ပြထားမည်ဖြစ်သည်။

လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများနှင့် ပတ်သက်သူအမျိုးမျိုးတို့အတွက် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း သတင်း အချက်အလက်များအား လွယ်ကူစွာလက်လှမ်းမီ သုံးစွဲနိုင်စေရန် အွန်လိုင်းနှင့်အော့ဖ်လိုင်း (အင်တာနက်နှင့် အင်တာနက်မဟုတ်သည့်) နည်းလမ်းများဖြင့် ပေါင်းစပ်တင်ဆက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတွင် သရုပ်ပြပုံ/ဖယားများ (infographics)၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ ကာတွန်းများ၊ ပုံစံတစ်မျိုးနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့မှတစ်ဆင့် သတင်းအချက်အလက်များအား လွယ်ကူစွာ နားလည်သဘောပေါက်စေပြီး စိတ်ဝင်စားစရာ ကောင်းသည့်ပုံစံများဖြင့် တက်ဆက်မည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါနည်းလမ်းသည် အထူးသဖြင့် အင်တာနက်အသုံးပြုရန် ကန့်သတ်ချက်ရှိသည့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် အရေးပါ မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ယေဘုယျ သတင်းနှင့်အချက်အလက်များ သိရှိရန် ကျေးဇူးပြု၍ www.usedatamyanmar.com သို့ ဝင်ရောက်လေ့လာပါ။



ဆက်သွယ်ရန်:
usedata@montroseint.com

USEDATA ၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များ

လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်း၏ အဆင့်တိုင်းတွင် မြန်မာဘာသာစကားကို ပိုမို သုံးစွဲခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ တိကျသော ဘာသာပြန်ဆိုမှု များမှတစ်ဆင့်လည်းကောင်း၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ဝေါဟာရအသုံးအနှုန်းများကို နားလည်လွယ်အောင် ရှင်းလင်းချက်များမှ လည်းကောင်း တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် ပိုမိုလာလည်လာကြစေရန်။

ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ခံမှုရှိရေးအတွက် ရည်ရွယ်သည့် အရေးဆိုမှုများကို လွယ်ကူ ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လူ့အဖွဲ့အစည်း ၏ ထိပ်ပိုင်းနှင့် အောက်ခြေအဆင့်ဆင့်တွင် အမျိုးသားအဆင့်မူဝါဒများအား ပိုမိုနားလည်မှု ရှိလာစေရန်။

နှိုင်းယှဉ်နိုင်ရန်နှင့် ကုမ္ပဏီနှင့် အစိုးရတို့အား ပိုမိုမြင်မားသောစံချိန်စံညွှန်းများသို့ တွန်းအား ပေးနိုင်ရန်အတွက် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းမှ အကောင်း ဆုံးအလေ့အထ သဘာဝများကို ဖော်ပြပေးရန်။

တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဒေသခံလူထုများအနေဖြင့် မိမိတို့ ပါဝင်လုပ်ကိုင်နေသည့် မူဘောင်များကို သိရှိလာစေရန်အလို့ငှာ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း နှင့် သက်ဆိုင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ အခန်းကဏ္ဍများနှင့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြရန်။

USEDATA ဘယ်လိုအလုပ်လုပ်သလဲ။

USEDATAသည် အစိုးရအရာရှိများ၊ ဒေသခံ အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အန်ဂျီအိုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် နေသည့် နိုင်ငံတကာရေးရာသဘာဝဓါတ်ငွေ့နှင့် သတ္တုတူးဖော်ရေး ကုမ္ပဏီများဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသော အတိုင်ပင်ခံ အစုအဖွဲ့တစ်ခုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသော စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ဤအစုအဖွဲ့သည် ပါဝင်ပတ်သက် သူအမျိုးမျိုး၏ အမြင်နှင့် အကျိုးစီးပွားများကို ကိုယ်စားပြုပြီး၊ အဆိုပါအဓိကနယ်ပယ်များမှ စိုးရိမ်မှုများကို အစီအစဉ်အတွင်း တိကျစွာ ထင်ဟပ်နိုင်စေရန် ကူညီပေးသည်။

USEDATAသည် တူးဖော်ရေးကဏ္ဍတွင်လက်ရှိ ရှိနေပြီးဖြစ်သည့် အခြားသော စီမံကိန်းများ နှင့်လည်း အပြန်အလှန်အထောက်အကူ ဖြစ်စေ ရန်နှင့် စုံလင်စွာဖော်ပြပေးနိုင်ရန် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။



တူးဖော်ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ အသုံးပြုခြင်းစီမံကိန်း (Using Extractive Industry Data) သည် DFID မှပံ့ပိုးပေးသော အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ရေန်၊ သဘာဝဓါတ်ငွေ့နှင့် ဓါတ်သတ္တုတူးဖော်ခြင်းစသည့် တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ဆက်စပ်သော ပြည်သူ့သို့ချပြုခြင်းဖြစ်သည့် ဒေတာများ၊ သတင်းအချက်အလက်များ ("ပွင့်လင်းအချက်အလက်များ") ကိုလွတ်လပ်စွာ သုံးစွဲနိုင်စေရန် ကြိုးပမ်းသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ အာဖရိကနှင့် အာရှပစိဖိတ်ဒေသများရှိ နိုင်ငံများအား တန်ဖေးနီးယား၊ ယူဂန်ဒါနှင့် မြန်မာနိုင်ငံများအတွင်းရှိ ဗဟိုအစိုးရ၊ ပြည်နယ်နှင့် ဒေသန္တရအစိုးရများ၊ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသည့်ကုမ္ပဏီများ၊ ဒေသခံလူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ၊ အရပ်ဖက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ၊ မီဒီယာနှင့်စာနယ်ဇင်းသမားများအပါအဝင် များစွာသော အချက်အလက်သုံးစွဲသူများအတွက် သတင်းအချက်အလက်များအား ပိုမိုလက်လှမ်းမီနိုင်ရေးနှင့် နားလည်လွယ်ကူစေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဤ USEDATA အစီအစဉ်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် စတင်ကုမ္ပဏီ မွန်းထရိုးစ် (Montrose:www.montro- seint.com) ကုမ္ပဏီမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။